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Kérdés

Dr. Szili Katalin
az Országgyűlés Elnöke részére

Helyben

Tisztelt Elnök Asszony !

„A Magyar Köztársaság Kormánya lát-e lehet őséget arra, hogy a szelektív
hulladékgyűjtés rendszerének összeomlását megakadályozandó, anyagi segítsége t
nyújtson a költségvetés termékdíjból származó bevételei terhére?” címmel a Házszabál y
91 . §-a alapján kérdést kívánok benyújtani Dr. Veres János Pénzügyminiszter Úrhoz.

A kérdésre a választ írásban kérem .

Tisztelt Miniszter Úr!

A gazdasági válság és az olaj árának jelentős mértékű zuhanása következtében a
feldolgozóipar nem, vagy csak nyomott áron veszi át a szelektív gyűjtés keretében előállított,
másodlagos nyersanyagként hasznosítható hulladékot. Ennek következtében összeomolhat a
hazai szelektív hulladékgyűjtési- és hasznosítási rendszer, melyet az elmúlt évtized sorá n
uniós alapokból, illetve hazai költségvetési és önkormányzati forrásokból hoztak létre a
települési önkormányzatok az érintett szolgáltatókkal együttm űködve. A szelektív gyűjtés
meghonosodása érdekében évek óta folynak az egyre szélesebb rétegeket elér ő
környezetnevelési programok, és ennek is köszönhet ően egyre több fogyasztó szelektálja
tudatosan a háztartásában képződő csomagolási- és egyéb újrahasznosításra alkalmas
hulladékot . Azt is meg kell említeni, hogy ez a tevékenység eddig is csak úgy volt a
szolgáltatók számára rentábilis, hogy az önkormányzatok fedezték a költségek jelent ős
hányadát.

2008 utolsó negyedében világszerte felére-negyedére esett vissza a másodnyersanyagok ára ,
amely már az önkormányzati kiegészítéssel sem fedezi az újrahasznosítási rendsze r
működését . A szolgáltatók számára egyre nagyobb gondot okoz a begyűjtött hulladék tárolása
is. A hulladékszigetek csökkenésével megtorpanhat a lakosság szelektív hulladékgyűjtési
hajlandósága is, amely az eddig elért környezetvédelmi eredményeket teheti semmissé .
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Tisztelt Miniszter Úr!
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Mint Ön előtt is ismeretes az eredeti Termékdíj-tőrvény preambulumában az szerepelt, hogy a
termékdíjból származó költségvetési bevételb ől a hulladék-képződés megelőzését, a létrejött
hulladék visszagyűjtését, és újrahasznosítását kell finanszírozni . Miután a termékdíjból
befolyó költségvetési bevétel nem kerül külön alapba, így az eredeti szándék nem érvényesül .
A jelenlegi helyzet viszont megkívánja, hogy a termékdíjból származó költségvetési források
legalább egy részét a Kormány tegye hozzáférhet ővé a bedőlés előtt álló szelektív
hulladékgyűjtési rendszer, valamint az újrahasznosítási ipar megmentésére. Kérdezem tehát,
hogy a Magyar Köztársaság Kormánya lát-e lehet őséget arra, hogy a szelektív
hulladékgyűjtés rendszerének összeomlását megakadályozandó, anyagi segítséget
nyújtson a költségvetés termékdíjból származó bevételei terhére ?

Tisztelettel várom válaszát !

Budapest, 2009 . január 27 .

Bencsik János
Fidesz - Magyar Polgári Szövetség
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